
Městská část Praha 6  

Úřad městské části  

 

 
 

Zápis 6 

Zápis z jednání Komise-pracovní skupina BESIP 
 

Termín konání:    09. 06. 2025 od 15.00 hod. 

Přítomni:   Ing. Jaromír Prouza, Ing. Bc. Miroslav Sachl, mjr. Ing. David Rovenský
  Bc. Zdeněk Kovanda DiS., Vratislav Filler,  

Omluveni:   Vladimír Šuvarina   

Hosté:    Ondřej Matěj Hrubeš 
   Pavel Fiala 
   Marek Baxa 
    
 
PROGRAM: 

1. Zahájení  
2. Přecházení chodců u ZŠ, MŠ a u dětských hřišť 

3. Různé 
 
Předseda komise zahájil jednání v 15.00 hod.  

Vratislav Filler požádal členy o konzultaci možností odbočení cyklistů v křižovatce Pohořelec x 
Parléřova pro zpracování návrhu dopravního značení pro HMP.  

 
PŘECHÁZENÍ CHODCŮ U ŽŠ, MŠ A DĚTSKÝCH HŘIŠŤ 

Host zastupitel měsksé části pan Marek Baxa představil návrhy míst, které z vlastní zkušenosti 
vnímá jako vhodné k doplnění nebo úpravě přechodů pro chodce, či míst pro přecházení. Navrhuje 
na Praze 6 cíleně umísťovat přechody i v zónách 30, přestože se tato otázka jeví jako diskutabilní 
ve vztahu k odborným technickým podmínkám a metodice k umísťování dopravního značení.  

M. Sachl informoval o stávajícím přístupu gesčního odboru Prahy 6, v rámci zóny 30 jsou zpravidla 
zachovávány stávající přechody pro chodce, není zcela vyloučeno ani zřízení nových přechodů, 
avšak zde musí být skutečně závažný a relevantní důvod.  

Předmětná problematika a pěší doprava v tomto typu zón je řešena v rámci článku 5.3.1 TP 132, 
kde uvedeno následující: „V zóně 30 je zpravidla zachováno členění prostoru na vozovku a 
chodník. Chodcům by pak mělo být umožněno příčné překonání komunikace, pokud možno bez 
omezení. Na vybraných místech je nezbytné vytvořit takové podmínky pro příčné překonání 
komunikace, aby byla zajištěna úplná prostupnost území v souladu s předpisy pro přístupnost 
(bezbariérové užívání) staveb, a to včetně orientačních prvků pro osoby nevidomé a slabozraké. 
Stávající přechody pro chodce se zpravidla zachovávají. Nové přechody se zřizují dle ČSN 73 6110, 
zejména v případech vyšších intenzit chodců či vozidel, v rámci exponovaných tras pro chodce v 
prostoru křižovatek atp.“ 
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Konkrétní místa navržená pro zvážení umístění přechodů pro chodce, či zlepšení přecházení: 

→ Ulice Uralská x Dr. Zikmunda Wintra směrem k ZŠ a MŠ Emy Destinnové 

→ Ulice Uralská x Puškinovo náměstí směrem k dětskému hřišti (v tomto místě je problém 
s rozhledy a památkáři, je zpracován projekt,  

→ Dětské hřiště Rooseveltova – chybí přechod u křižovatky s Národní obrany, přestože je to 
frekventované místo, 

→ Dětské hřiště Václavkova – zbezpečnit stávající přechod např. umístěním vstupu na hřiště 
blíže ke Svatovítské ul., 

→ Dětské hřiště Lotyšská – v návaznosti na finalizaci revitalizace Lotyšského náměstí 
zpřístupnit dětské hřiště z vchodu, který je nyní zamčený. 
 

Ondřej Matěj Hrubeš informoval, že přechody u škol a školek jsou v řešení.  Vnímá podněty 
zaměřit pozornost na dětská hřiště a doporučuje začít je řešit ihned formou provizorního opatření, 
toho lze nejlépe dosáhnout cestou stanovení místní úpravy provozu. 
 
M. Sachl navrhnul, že ODŽP vytipuje cca 20 míst v centrální části Prahy 6, která  budou posouzena 
a analyzována z hlediska přístupu na dětská hřiště. Tato místa budou konzultována na následujícím 
jednání Komise-PS Besip. Do 23. 6. 2025 mohou členové komise, včetně hosta M. Baxy, zasílat na 
mail jbackovska@praha6.cz další podněty na místa žádající si úpravu přechodu pro chodce ke 
zpracování.   

 

RŮZNÉ 

Následující jednání Komise – PS Besip proběhne 30. září 2025 od 15.00 hod. Hlavním bodem 
jednání bude analýza přechodů pro chodce s policejní hlídkou a vyhodnocení aktuálního stavu.  

Jednání komise bylo v 15.58 hod. ukončeno. 
 

 
Ověřil: Ing. Jaromír Prouza  
Zapsala: Jitka Bačkovská 

mailto:jbackovska@praha6.cz

